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یادداشت خبر

جلوگیری از ورود
 لوازم خانگی خارجی

ایســنا: معاون روابــط کار وزیــر کار بر لزوم  �
جلوگیــری از ورود محصــولات خارجــی لوازم 
خانگــی تأکید کرد و گفــت: محصولات داخلی 
تولیــدی می تواند نیاز کشــور را تأمیــن کند و به 
بازارهای بزرگ غرب آســیا راه یابد. علی حســین 
رعیتی فــرد، معاون روابــط کار وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی، رفع موانع چرخه تولید و حمایت 
از سرمایه گذاری را از اولویت های مهم وزارت کار 
عنوان کرده و می گوید: باید با حمایت همه جانبه، 
تقویت تولید، بهبود فضای کسب وکار و همکاری 
و هم افزایی همه دســتگاه های اجرائی، شــرایط 
را برای مردم تســهیل کنیم. او می گوید: با تلاش 
ویژه دولت پیگیر حل معضل بی کاری در جامعه 
هستیم و در این بخش با ارائه خدمات اجتماعی 
دغدغــه خانواده هــا را به حداقل می رســانیم. 
معــاون وزیــر کار بر لــزوم جلوگیــری از ورود 
محصولات خارجی لوازم خانگــی تأکید کرده و 
می افزاید: محصولات داخلــی تولیدی می تواند 
نیاز کشور را تأمین کند و به بازار بزرگ غرب آسیا 
بــرای صادرات راه یابد. رعیتی فــرد با این اعتقاد 
کــه باید از ایــده و خلاقیت جوانــان در صنعت 
حمایت کرد، می گوید: بایــد از ورود محصولاتی 
کــه جوانــان در حال بومی و داخلی ســازی آن 
هستند، جلوگیری شود و وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی تــلاش دارد، موانع تولید را به حداقل 
برســاند و با حمایت از مشاغل، مشکلات را رفع 
کند. بر اساس گزارش ها، از ابتدای استقرار دولت 
سیزدهم تا پایان مهر ماه سال  جاری بیش از ۹۶۰ 
بنگاه مشکل دار شناســایی شده اند و تعداد ۵۰۷ 
بنگاه اقتصادی با حفظ اشتغال بیش از ۱۳۱ هزار 
نفر در سه ماهه دولت مورد حمایت قرار گرفتند. 
طی این مــدت، تعداد ۹۶۵ بنگاه مشــکل دار با 
۱۱۲هزارو ۶۶۱ کارگر شاغل در آنها شناسایی شده 
که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل ۱۲ درصد 

کاهش را نشان می دهد.

پاسخ به خبر «حواشی عجیب
 در یک بانک خصوصی»

شــرق: هفته پیــش و در خبری اعلام شــد  �
که «عضــو غیرموظــف هیئت مدیــره یک بانک 
خصوصی، ســهامدار یک شــرکت ســبدگردان 
بورســی شــده که در اوایل حضور در این بانک، 
شــرکت مذکور یک وام از بانک از آینده دریافت 
کرده اســت». اکنون ایــن مدیــر اقتصادی طی 
پاســخی در این رابطه شفاف ســازی کرده است. 
در پاســخ علی ســعیدی، به موارد مطرح شــده 
آمده است: «چندی اســت کلیپ ها و متن هایی 
درخصوص اینجانب در فضــای مجازی گردش 
یافتــه که موجب ابهاماتی شــده، لــذا به لحاظ 
اخلاقــی بر خــود لازم می دانم بــرای رفع آنها 
توضیح مختصری ارائه دهم. بنده با رعایت تمام 
تشریفات قانونی و به صورت شفاف، ۱۳.۸ درصد 
از سهام یک شرکت سبدگردان را خریداری کرده 
و سهامدار جزء آن شرکت هستم، لکن در مسائل 
اجرائی آن شرکت دخالتی نداشته و ندارم. سایر 
اطلاعات و سناریوســازی های مطرح شده در این 
خصــوص، کذب و بلاوجه اســت. بنده در بانک 
آینده نیز به عنــوان عضو هیئت مدیره غیراجرائی 
فعالیــت دارم و در عین حــال تلاش کــرده ام بر 
حســب وظایف و موازین قانونی به عنوان عضو 
ناظــر عمل کنــم». علاوه  بر ایــن و در ادامه این 
جوابیه هم آمده اســت: «درخصوص پشت پرده 
این کلیپ های ســودار که هم اکنــون به صورت 
ســریالی به تشــویش اذهان پرداختــه، فعلا بنا 
ندارم حتی الامکان ســخنی برانم؛ چراکه مراجع 
ذی صلاح به رصد جزئیــات آن می پردازند، لکن 
با نگاهی به صورت های مالی افشاشده و کاهش 
قابل توجه هزینه ها، علیرغم تورم بالا و رعایت و 
اجرای مقررات و مصوبات خاص شــورای پول و 
اعتبار، برخی هزینه کردها را محدود ســاخته که 
مــآلا منافع و مطامع گروهــی از ذی نفعان را به 
خطر انداخته اســت. ذکر ایــن نکته نیز ضروری 
اســت کــه مدیرعامل محتــرم بانک آینــده، در 
نبوده  نام برده شــده سهامدار  شرکت سبدگردان 
و هیچ فضای کســب وکار مشــترکی نیز مابین ما 
وجود نــدارد و این بخــش از اطلاعات نیز کذب 

محض است».
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با وجود دستور رئیسی بودجه ای برای احیای زاینده رود لحاظ نشده است

بودجه ۱۴۰۱؛ مرگ یا زندگی دوباره زاینده رود!
عاطفه علیان: سال هاست وضعیت طرح های آبخیزداری در بالادست حوضه 
زاینده رود مورد اعتراض کشــاورزان حقابه دار این حوضه اســت؛ کشاورزانی 
که آبخیزداری در بالادســت را غیراصولی می دانند و معتقدند بندهایی که با 
هدف آبخیزداری در سرشاخه های زاینده رود ساخته شده، چیزی جز سدهای 
کوچک برای به دام انداختن آب و بارگذاری جدید برای توســعه کشــاورزی 
در بالادســت زاینده رود نیســتند. تخصیص بودجه به این طرح ها و نیز انتقال 
آب برای توســعه باغات در اراضی شیب دار، در لایحه سال ۱۴۰۱ نگرانی های 
موجود در این زمینه را تشــدید کرده است. اکنون پرسش این است که چرا با 
وجود انتقادات فراوانی که در  ســال های گذشته متوجه طرح های آبخیزداری 
در حوضه زاینده رود بــوده این طرح ها همچنان بودجه دریافت می کنند؟ در 
همین رابطه اســفندیار امینی دبیر نظام صنفی کشــاورزی استان اصفهان به 
«شرق» می گوید: علت تخصیص بودجه به این طرح ها را باید از دستگاه های 
مسئول و نمایندگان پرسید؛ اما آنچه ما می دانیم و بر آن تأکید داریم، این است 
که طرح های آبخیزداری اجرا شده در سرشاخه های زاینده رود، مغایر ماده ۴۵ 
و تبصــره ۳ و ۴ ماده ۲ قانون توزیع عادلانه آب اســت. او می افزاید: در همه 
قوانین و ضوابط مرتبط با آبخیزداری، وزارت جهاد کشــاورزی موظف شــده 
اســت پیش از احداث هرگونه سازه آبی در آبراهه ها مجوزات لازم را از سوی 
وزارت نیرو دریافت کند. امینی همچنین با اشــاره به برگزاری جلسات متعدد 
میان نمایندگان کشاورزان، مســئولان آب منطقه ای و جهاد کشاورزی در این 
رابطه، ادامه می دهد: شــرکت آب منطقــه ای موظف به رفع این اعیانی های 
بدون مجوز از حریم و بستر رودخانه هاست و در این رابطه هم وزارت نیرو هم 
وزارت جهاد کشــاورزی هم قصور و هم تخلف داشته اند و متأسفانه این رویه 
همچنان ادامه دارد. او در ارتباط با پیشــنهاد بودجه برای این طرح ها از سوی 
وزارت جهاد کشاورزی، تصریح می کند : « وزارت جهاد کشاورزی در حالی برای 
این طرح ها بودجه پیشــنهاد می دهد که نظارتی بر فرایند اجرای آنها ندارد و 
وزارت نیرو نیز به موضوع نمی پردازد و در این میان نمایندگان مجلس نیز باید 

نسبت به عدم ورود خود به این موضوعات پاسخ گو باشند.
دبیر نظام صنفی کشــاورزی اســتان اصفهان، همچنین با اشاره به اینکه 
نظرات صنف کشــاورزی از طرق مختلف به اطلاع مسئولان امر رسیده است، 
خاطرنشان می کند: در مکاتبات با نهادهای ذی ربط از جمله سازمان بازرسی 
کل کشــور و در جلســات شــورای هماهنگی مدیریت به هم پیوسته حوضه 
زاینده رود، شورای تأمین و کارگروه سازگاری با کم آبی، نقطه نظرات کارشناسی 
در این خصوص منتقل شده اســت اما مشکل این است که نهادهای مسئول 
به نظرات کارشناسی بی توجه هستند. او همچنین با اشاره به طرح انتقال آب 
بین حوضه  ای بن-بروجن و طرح موسوم به گلاب دو، اضافه می کند: نمایندگان 
و مســئولان استان چهارمحال و بختیاری و برخی نمایندگان و مسئولان استان 
اصفهــان به دنبال بارگذاری جدید بر زاینده رود هســتند و از این رو تخصیص 
بودجه به طرح های بارگذاری جدید را در دو استان دنبال می کنند. او در ادامه 
با تأکید بر غیرقانونی بودن بارگذاری های جدید، می گوید: نمایندگان یا واقعا از 
غیرقانونی بودن این طرح ها بی اطلاع هســتند یا دانسته برای جلوگیری از این 
طرح ها تلاشی نمی کنند و متأسفانه در خصوص بررسی وضعیت این طرح ها 
در لوایح بودجه نیــز اقدامی برای گفت وگو و مشــورت خواهی از نمایندگان 

صنف کشاورزی نیز تا کنون انجام نگرفته است.
ناامیدی فعالان محیط زیست از رویکرد دولت در ارتباط با زاینده رود

منیره کرباسچی فعال محیط زیســت، با اشاره به شدت یافتن بحران های 
زیســت محیطی حوضه زاینــده رود، باوجود قول های مســئولان و وعده های 
نمایندگان، در خصوص احیای زاینده رود به خبرنگار «شرق» می گوید: در سال 
۱۳۹۲ شــورای عالی آب هرنوع بارگذاری جدیــد بر زاینده رود را ممنوع اعلام 
کرد و طبق مصوبات این شــورا، این ممنوعیت شــامل طرح هایی که در حال 
اجرا بوده ولی تا آن تاریخ هنوز به مرحله بهره برداری نرسیده بودند نیز می شد 
که جزئیات آن در مصوبات جلسه بیست و چهارم شورای عالی آب و مصوبات 
جلسه ششم شورای هماهنگی مدیریت به هم پیوسته حوضه آبریز زاینده رود 
آمده است. ولی در عمل چنین اتفاقی نیفتاد و بارگذاری ها بر زاینده رود در هر 
دو استان اصفهان و چهارمحال وبختیاری افزایش یافت. او با تأکید بر احساس 
مســئولیت مردم و فعالان محیط زیست اصفهان نسبت به اقدام برای توقف 
بارگذاری های جدید بر زاینــده رود، در توضیح اقدامات قضائی صورت گرفته 
از ســوی فعالان محیط زیســت ادامه می دهد: فعالان محیط زیست در این 

خصوص از وزارت نیرو به دیوان عدالت اداری شکایت کردند که سرانجام پس 
از کش و قوس های فراوان، در بهمن ۱۳۹۹ حکم قضائی برای توقف این پروژه 
صادر شد اما باوجود صدور حکم توقف، اجرای این پروژه شتاب بیشتری گرفت 
و بنا بر برخی گزارش ها، به صورت شبانه روزی و غیرقانونی در حال اجرا ست. 
این فعال محیط زیست با اشاره به اینکه بحران های اجتماعی، زیست محیطی 
و امنیتی حوضه زاینده رود برکســی پوشیده نیست؛ می افزاید: مردم و فعالان 
محیط زیست می پرسند چگونه طرحی که توسط قوه قضائیه در زمان ریاست 
رئیس جمهور کنونی، حکم توقف آن صادر شده، در دولتی که صدر تا ذیل آن 
به مردم قول حل مســئله زاینده رود را می دهند، بودجه دریافت می کند؟ او با 
مرور برخی ادعاهای مسئولان حامی اجرای این طرح ها گفت : برای مثال ادعا 
می شود طرح بن-بروجن برای شرب است و انتقال برای شرب مشکلی ندارد، 
حال آنکه در همان حوضه مقصد یعنی حوضه آبریز کارون، منابع آب فراوانی 
برای تأمین شــرب وجود دارد؛ ضمن آنکه وزارت نیــرو ۱۱میلیون و ۵۰۰ هزار 
متــر مکعب از منابع این طرح غیرقانونی را به بخش صنعت تخصیص داده 
است. گاه ادعا می شــود تخصیص های این طرح، از ۲۳۷ میلیون مترمکعب 
تخصیــص چهارمحال و بختیاری در حوضه زاینده رود اســت. درحالی که به 
اذعان وزارت نیرو، چهارمحال و بختیاری در شرایط کنونی کل تخصیص ۲۳۷ 

میلیون مترمکعبی خود را دریافت می کند.
کرباسچی اظهار می کند: مبنای حقوقی تخصیص ۲۳۷ میلیون مترمکعب، 
جدول مصوب منابع و مصارف حوضه زاینده رود و با فرض رســیدن مجموع 
منابع آب حوضه به فراتر از هزارو۸۰۰ میلیون متر مکعب در سال بوده است 
و تخصیص ۲۳۷ میلیون متر مکعبی و ســایر تخصیص هــای جدول منابع و 
مصارف حوضه زاینده رود، مطابق با مصوبات جلسه چهارم شورای هماهنگی 
مدیریت به هم پیوســته حوضه آبریز زاینده رود، احجام مطلق و ثابتی نیستند 
که همه ساله قابل تأمین و تخصیص باشند. او همچنین در پاسخ به این ادعا که 
طرح های بارگذاری جدید پیشــرفت زیادی داشته و به دلیل هزینه های صرف 
شــده، نمی توان آنها را متوقف کرد، می گویــد : طرح های فاقد گزارش ارزیابی 
زیســت محیطی و غیر کارشناسی و مغایر با قانون، اساسا چرا باید تا این اندازه 
پیشرفت داشته باشند؟ کرباسچی ادامه می دهد: آیا برآوردی از خسارت های 
وارده بر کشــور به خاطر خشکاندن زاینده رود و تالاب گاوخونی صورت گرفته 
اســت؟ و آیا آمران و عاملان اجرای ایــن طرح های غیرقانونی، نباید به خاطر 
حیف و میل بیت المال محاکمه شوند؟ او در ادامه تأکید می کند: مردم اصفهان 
با توجه به اینکه می دانند دولت برنامه مصوب و مدونی برای احیای زاینده رود 
ندارد که بخواهند برای آن بودجه ای اختصاص دهند؛ حداقل انتظارشان این 
بود و هســت که دولتمردان، ضربه کاری دیگری بر تن رنجور محیط زیســت 

اصفهان وارد نسازند. آیا این انتظار زیادی است؟
نخواستن یا نتوانستن ؟مسئله این است!

بحران های زیســت محیطی حوضه آبریز گاوخونــی منحصر به منابع آب 
سطحی نیست و طیف گسترده ای از فرونشست زمین تا آلودگی هوا و تخریب 
اکوسیســتم گیاهی و جانوری را در بر می گیرد. کارشناســان در طول دو دهه 
گذشــته همواره بر ضرورت نگرش سیستمی و یکپارچه به موضوعات بغرنج 
این حوضه آبریز را که حیات چند استان در فلات مرکزی ایران به آن گره خورده، 
گوشــزد کرده اند. نگرشــی که در لایحه بودجه ۱۴۰۱ محلی از اعراب نداشته 
اســت. در همین رابطه رضا اســلامی، مدیرکل زمین شناسی استان اصفهان 
با اشــاره به اینکه وظایف نهاد تحت مدیریــت او عمدتا مطالعات وضعیت 
موجود و تهیه گزارش های کارشناســی جهت اقــدام دیگر نهادهای اجرائی 

است، توضیح می دهد: رســیدگی به وضعیت برداشت های بی رویه آب های 
زیرزمینی به ویژه در دشت اصفهان-برخوار از ضرورت های نجات اصفهان از 
بحران فرونشست زمین است. مسدود کردن چاه ها و کاهش یا توقف برداشت 
از منابع آب زیرزمینی در این دشت و سایر دشت ها مستلزم تخصیص بودجه 
کافی به این امر اســت؛ چرا که مسدودسازی یک چاه صرفا یک عملیات فنی 
نیســت و نیازمند تأمین خسارات معیشــتی وارده به بهره برداران خواهد بود. 
او همچنین با اشــاره به نبود برنامه مشــخص برای احیــای زاینده رود و عدم 
تخصیص بودجه به این امر، می گویــد: مطالبات مربوط به تخصیص بودجه 
در خصوص مسدودســازی چاه های غیرمجاز، باید از ســوی وزارت نیرو و آب 
منطقه ای اصفهان، مطرح شــود. مدیر کل زمین شناســی اســتان اصفهان، با 
اشــاره به این نکته که بسیاری از نهادهای دولتی و شهرداری ها نیز بهره بردار 
منابع آب زیرزمینی برای آبیاری فضاهای سبز و دیگر مصارف خود هستند، بر 
لزوم همکاری آنها در راســتای کاهش برداشت منابع آب زیرزمینی و اصلاح 
الگوی مصرف آب از سوی این نهادها تأکید می کند. او همچنین با توضیح در 
خصوص فرایند فرونشست زمین در دشت های اصفهان، خاطر نشان می کند: 
چنانچه موضوع برداشت بی رویه آب های زیرزمینی در حوضه زاینده رود مورد 
توجه قرار نگیرد، زاینده رود نیز احیا نخواهد شد. مدیر کل زمین شناسی استان 
اصفهان با مرور وضعیت طرح های انتقال آب از حوضه زاینده رود و طرح های 
در دست بهره برداری یا مطالعاتی برای انتقال آب به این حوضه، نوع توسعه 
صنایع اســتقرار یافته و توســعه کشــاورزی در چند دهه اخیر، در این حوضه 
آبریز را مصداق توسعه ناپایدار دانست. او همچنین با اشاره به بارگذاری های 
بی رویه بر زایند ه رود در چند دهه اخیر اضافه می کند: هزار و ۲۲۲ سد کوچک، 
در پوشــش آبخیزداری، بر سرشــاخه های زاینده رود، بعضا بــه ارتفاع ۱۰ متر 

ساخته و صرف توسعه کشاورزی در بالادست سد زاینده رود شده است.
اسلامی با اشاره به اینکه احیای زاینده رود به لحاظ علمی و فنی امکانپذیر 
است بر لزوم اراده از سوی دولت در این راستا تأکید کرد و می گوید : امروز بحث 
زاینده رود بحث نتوانستن نیست بلکه بحث خواستن است و باید دید آیا اراده ای 
در این جهت در ســطح ملی وجود دارد یا خیر. او همچنین اصفهان ستیزی و 
ضعف نمایندگان استان در ادوار مختلف را از موانع اصلاح و حذف طرح های 
مخرب در حوضه زاینده رود دانســت و تأکید می کند : باوجود آنکه بیش از ۹۰ 
درصد مساحت استان چهارمحال و بختیاری در حوضه آبریز کارون قرار دارد، 
شــاهد اصرار بر بارگذاری های جدید از ســوی آن استان در حوضه زاینده رود 
هستیم. مدیر کل زمین شناسی استان اصفهان بارگذاری بن- بروجن را مازاد بر 
سایر مصارف و بارگذاری های رسمی و غیررسمی استان چهارمحال و بختیاری 
می داند و می افزاید: « وزارت نیرو می بایست اولویت حقابه محیط  زیست را از 
جمله در حوضه آبریز گاوخونی محترم بشمارد ؛ چراکه بی توجهی به محیط 
زیســت خساراتی همه جانبه به بار می آورد که چندین استان در فلات مرکزی 
ایران از جمله چهارمحال و بختیــاری را نیز درگیر خواهد کرد. او در خصوص 
اولویت های محیط زیست استان اصفهان، احیای تالاب گاوخونی را مهم ترین 
موضوع عنوان کرد و مطالبه احیای تالاب بین المللی گاوخونی را  دربرگیرنده 
مطالبه احیای زاینده رود خوانــد و می افزاید: پس از احیای گاوخونی اولویت 
دوم ما باید هوای پاک و اصلاح الگوی اســتقرار صنایع آلاینده در این حوضه 
باشد. اسلامی با اشاره به تغییر نسبی رویکرد مردم و مسئولان استان اصفهان 
نســبت به وضعیت حوضه زاینــده رود می گوید: اکنون بــه درک عمومی از 
بغرنج بودن وضعیت فرونشست و دیگر بحران های زیست محیطی اصفهان 
رسیده ایم و همه مســئولان امروز در این مورد اظهارنظر می کنند و این امر را 

باید در نوع خود پیشرفت قلمداد کرد.
او در پایان با اشاره به اینکه بسیاری از اقدامات نهاد تحت مدیریت او بدون 
تخصیص بودجه از سوی دولت و با مساعدت دیگر نهادها در استان اصفهان 
انجام پذیرفته اســت، بر لزوم همکاری و هماهنگی بین دستگاه های اجرائی 

برای حل بحران های زیست محیطی تأکید می کند.
۱۵ ماهی می شــود که بستر تفتیده زاینده رود چشم به راه آب است و رمق 
آبخوان دشت اصفهان-برخوار هر روز بیش از گذشته کشیده می شود و جای 
زخمش بر در و پیکر بناهای تاریخی اصفهان و خانه های مردم مشهود است 
و شــاید در همین فرصت کوتاه باقی مانده، بتوان با اصلاح بودجه سال آینده 
مرهمی بر پیکر نحیف زاینده رود گذاشــت؛ چراکه مرگ و زندگی زاینده رود به 

بودجه ۱۴۰۱ وابسته است.

نقدی بر پیش نویس تازه قانون بورس
آموزش ممنوع!

توجــه ویژه به بحث آموزش در بازار ســرمایه  �
همواره مورد تأکید کارشناسان بوده و فعالان بازار 
معتقد بوده اند که ســهامداران یا باید روش های 
غیرمستقیم را برای ورود به این بازار انتخاب کنند 
یا با کســب آموزش هــای لازم وارد این بازار مالی 

شوند.
فعالان بازار سرمایه در سال های اخیر همواره 
خواســتار شفاف ســازی و اصلاح قوانین این بازار 
بودند و بــا توجه به افزایش کدهای بورســی در 
سال های گذشــته، بر لزوم برنامه ریزی اصولی در 

این زمینه تأکید کرده اند.
در همیــن راســتا، پیش نویس طــرح اصلاح 
قانون بازار اوراق بهادار جمهوری اســلامی ایران 
هفته گذشته ابلاغ شــد که این طرح واکنش های 
مختلفی و غالبا منفی از ســوی فعــالان بازار به 

همراه داشت.
یکــی از اصلی ترین مواردی کــه در این طرح 
مورد انتقاد گســترده قرار گرفتــه، بحث آموزش 
است. بر اساس ماده ۳۸ این پیش نویس، «هرگونه 
تبلیــغ، آموزش، برنامــه یا محتوایی بــرای ارائه 
خدمات مرتبــط با بــازار بــورس و اوراق بهادار 
بر اساس آیین نامه ای خواهد بود که از سوی شورا 

تهیه و به تصویب هیئت وزیران می رسد».
بحــث آموزش در بــازار ســرمایه و اینکه چه 
کســانی اجازه ارائــه مباحث آموزشــی را دارند، 
همــواره مــورد بحث بــوده و ســازمان دهی این 
موضوع نیز امری اجتناب ناپذیر است. سازمان دهی 
مدرسان بازار سرمایه مورد قبول همه اهالی بازار 
اســت؛ اما نباید به  گونه ای تصمیم گیری شود که 
شــاهد رفتارهای ســلیقه ای نهادهای مختلف و 

به ویژه سازمان بورس در این زمینه باشیم.
سازمان بورس پیش از این نیز قانون «ممنوعیت 
سیگنال فروشــی» را بــه تصویــب رســاند؛ اما با 
گذشت بیش از دو سال از این اتفاق، شاهد جولان 
کانال های VIP و سیگنال فروش در بازار سرمایه و 

گاهی کلاه برداری آنها از افراد ناآگاه هستیم.
قانــون جدید بازار ســرمایه نیــز در صورتی که 
به شــکل درســتی اجرا نشــود، تنها باعث دوری 
کارشناســان و فعالان با ســواد بورس از این بازار 
خواهد شد که نتایج خوبی در پی نخواهد داشت. 
از ســوی دیگر، زمینه برای جولان افراد کلاه بردار 
و پکیج فروش با مهاجرت به کشــورهای همسایه 
فراهــم خواهــد شــد و آنهــا خواهند توانســت 
به راحتی از ایــن طریق اقدام به فروش پکیج های 

خود بکنند.
البته گفته می شــود کــه این طــرح، فعلا در 
حــد پیش نویس بوده و هنوز قطعی نیســت؛ اما 
در حال حاضــر بورس شــدیدا به اخبــار واکنش 
نشــان می دهد. شــاید بهتر بود این طرح پیش از 
انتشــار، مورد نظرســنجی میان کارشناسان بازار 
قرار می گرفت تا شــاهد چنین حواشی برای بازار 

نباشیم.
باید مشخص شــود که مجوز برای آموزش را 
چه کسانی صادر می کنند و این افراد آیا سواد لازم 
بــرای این کار را دارند یا خیــر. برخی فعالان بازار 
نیز قوانین این پیش نویس را به تمســخر گرفته و 
معتقدند که برای فعالان بازار ســرمایه مجازاتی 

بدتر از مفسدان اقتصادی در نظر گرفته اند.
به  طور حتــم برای رونــق بازار ســرمایه، باید 
از ابرازهای تشــویقی استفاده شــود، نه اینکه رو 
به سیاســت قهری بیاوریــم و از ابزارهای تنبیهی 
اســتفاده کنیم. با این تدابیر، ســرمایه ها از بورس 
فــراری شــده و فرصت بــرای تغییــر جهت این 
ســرمایه ها بــه ســمت بازارهای مــوازی فراهم 

می شود.
در این راســتا، علیزاده، عضو ناظر مجلس در 
شورای عالی بورس، مدعی شده که «هدف از این 
طرح، جلوگیری از آموزش های اشــتباه است و در 
این راســتا از نظرات کارشناسان این حوزه استفاده 

خواهد شد».
به هر حــال امید می رود که مســئولان مربوطه 
ضمــن ســاماندهی به مقولــه آمــوزش در بازار 
سرمایه، نظرات فعالان بازار را نیز جویا شوند تا اگر 
قانونی تصویب می شود، به نفع بازار باشد، نه یک 
بحث بازدارنده که هیچ گونه عایدی برای اقتصاد 

کشور در پی نداشته باشد.

برگ سبز و سند کمپانی خودرو  ام وی ام  315H  رنگ سفید               
 روغنی مدل ۱۳۹۶ به شماره پلاک ایران ۱۰ _ ۳۳۶ ق ۹۷ 

و شماره موتور MVM477FJAH063715 و شماره شاسی 
NATFBAMD2H1052699 به نام  

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

 برگ سبز ، سند کمپانی و تسلسل اسناد خودرو  پراید  
جی تی ایکس آی رنگ سفید روغنی مدل ۱۳۸۳ به شماره 
پلاک ایران ۳۳ _ ۴۵۸ ب ۲۸ و شماره موتور ۰۰۹۰۷۲۸۳ و 

شماره شاسی S1412283297661 به نام 
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

برگ سبز خودرو سایپا 132SE رنگ سفید روغنی 
مدل ۱۳۹۷ به شماره پلاک ایران ۳۰_ ۹۲۳ ق ۳۸ 
و شماره موتور M136101682 و شماره شاسی 

NAS421100J1239138 به نام 
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

سند کمپانی خودرو  پژو  پارس  TU5  رنگ سفید 
 164B0112520 روغنی مدل ۱۳۹۵ به شماره موتور

  NAAN11FE4GH737962 و شماره شاسی
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مدیر روابط  عمومی و امور بین الملل شرکت نفت ستاره 
خلیج فــارس از پیشــرفت ۹۰ درصدی ســاخت واحدهای 
مســکونی روســتاهای زلزله زده هرمزگان به همت شرکت 

نفت ستاره خلیج خبر داد. 
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل شرکت نفت 
ســتاره خلیج فارس، «نرگس صداقت» با بیان اینکه شرکت 
نفت ســتاره خلیج فارس علاوه بــر ارائه خدمات امدادی و 
پشــتیبانی در مناطق زلزله زده، ساخت واحدهای مسکونی 
در روســتاهای گیشــان غربی و زرتو را اجرائی کرده است، 
ابراز کرد: مراحل ســاخت پنج واحد مســکونی در روستای 
گیشــان غربی و شش واحد مســکونی در روستای زرتو به 

همت شرکت نفت ستاره خلیج فارس اجرائی شده است. 
وی ادامه داد: واحدهای مســکونی در حال ساخت در 
روســتای گیشان غربی در حال حاضر با پیشرفت ۹۰ درصدی 
همراه هستند و منازل در حال ساخت ساکنان روستای زرتو 

نیز ۶۰ درصد پیشــرفت فیزیکی داشــته اند. صداقت افزود: 
برای ساخت این منازل مسکونی از سازه های فلزی استفاده 
شــده است و فونداســیون، نازک کاری و سفت کاری آنها به 
همت شــرکت نفت ســتاره خلیج فارس انجــام پذیرفته و 
در طراحــی نمای داخلی واحدها با توجه به نقشــه جامع 
ســاخت تا حد امکان نظرات مالکان نیز به کار رفته است.  

وی خاطرنشان کرد: گروه های اجرائی عمرانی شرکت نفت 
ستاره خلیج فارس برای احداث ضرب العجل ساختمان های 
مســکونی در این مناطق با پشتکار و کارگروهی مشغول به 
فعالیت هســتند تا هرچه زودتر از مصائب و ســختی های 
پیش آمده به ســاکنان این مناطق کاســته شــود و شرایط 

بازگشت آنها به زندگی عادی تسریع یابد. 
مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت نفت ستاره 
خلیج فارس گفت: شرکت نفت ستاره خلیج فارس به عنوان 
بزرگ ترین تأمین کننده سبد سوخت کشور، علاوه بر تضمین 
امنیت تأمین فرآورده های سوختی، عدالت محوری و توجه 
به مسئولیت های اجتماعی را سرلوحه  خود قرار داده است 
و پــس از وقوع زلزله های اخیر تاکنون نیز علاوه بر خدمات 
امدادی و پشتیبانی در این مناطق با اعزام انواع ماشین آلات 
سبک، ســنگین، راه سازی و تانکر آب رسانی ســیار به ارائه 

خدمت در این مناطق پرداخته  است. 

پیشرفت ۹۰ درصدی ساخت واحدهای مسکونی مناطق زلزله زده هرمزگان توسط شرکت نفت ستاره خلیج فارس

شــرق: اختصاص سهمیه بنزین به هر ایرانی سال هاســت که خبرساز است و 
زمزمه های آن شنیده می شــود اما حالا به نظر می آید دولت «ابراهیم رئیسی» 
می خواهــد آن را عملی کند. تلاش دولت کنونی بــرای عملی کردن این طرح 
البته معمولا با شــعار حمایت از اقشــار فرودســت و همچنیــن تلاش برای 
برقراری عدالت مطرح می شــود که بــا انتقادات فراوانی هم روبه رو شــده و 
همین دو روز پیش هم «غلام حســین حســنتاش» در یادداشتی با تیتر «چرا با 
طرح بنزین مخالفم» که در روزنامه «شرق» منتشر شد، استدلال های مختلفی 
بــرای مخالفت با این طرح بیــان کرد و اجــرای آن را در تضاد با هدف اصلی 
آن یعنی حمایت از دهک های پایین اقتصادی دانست. در تازه ترین خبر معاون 
امــور مجلس رئیس جمهوری جزئیاتی درباره این طــرح بیان کرد و گفت «در 
طرح اختصاص سهمیه بنزین به افراد به جای خودروها، تعاملی میان مجلس 
و دولت وجود دارد و نظر نمایندگان تأمین می شــود». ســیدمحمد حسینی در 
پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه با وجود تلاش وافر دولت و مجلس برای ارتقای 
معیشــت مردم، چقدر میان این دو قوه در اظهارنظر ها هماهنگی وجود دارد؟ 
افزود: نخستین اولویت دولت مردمی سیزدهم، مسئله سلامت مردم است که 
با عنایت الهی و با اهتمام جدی، تا حد زیادی از مشــکلات از ســر راه برداشته 
شــد و امیدواریم بساط کرونا به طور کامل برچیده شود. او گفت: دومین مسئله 

و دغدغه دولت مسائل اقتصادی و معیشت مردم بود که نهایت تلاش صورت 
گرفت و با حضور معاون و دســتیار اقتصادی، تیم اقتصادی دولت، تقویت و از 
همه صاحب نظران و اندیشمندان کمک گرفته شد تا بتوانند طرح ها و ایده های 
خود را ارائه دهند و بحث ســند تحول هم که در دولت مطرح اســت بخش 
مهمی از آن به مسئله اقتصادی مربوط می شود. حسینی افزود: افزایش تولید، 
ایجاد اشــتغال، رونق اقتصادی و جذب ســرمایه گذاری مهم ترین برنامه های 
اقتصادی دولت اســت. معــاون امور مجلــس رئیس جمهور گفــت: دولت 
درخصوص تصمیماتش سعی دارد که با نمایندگان مجلس تعامل داشته باشد 
و قبــل از ارائه لایحه بودجه ۱۴۰۱ این تعامل صورت گرفت و رئیس ســازمان 
برنامه و بودجه با کمیســیون های مختلف مجلس به ویژه اقتصادی و با برخی 
فعالان و صاحب نظران اقتصادی جلســه ای برگزار کرد که در نهایت لایحه ای 
تقدیم مجلس شــد. حســینی افزود: درباره بنزین نیز همان طور که سخنگوی 
دولت اعلام کرد به گونه ای خواهد شــد که یارانه ها عادلانه توزیع شود؛ چراکه 
ما یارانه های پنهان و پیدا داریم و مشــخص اســت که عادلانه توزیع نمی شود 
و آنها که آب، برق، گاز و بنزین بیشــتری مصرف می کنند در واقع یارانه بیشتری 
نصیبشان می شود و در مقابل آنها که کم مصرف ترند یا مثلا خودرویی ندارند از 
یارانه کمتری بهره مند می شوند. او گفت: به تدریج باید به سمت عدالت حرکت 

کنیم که نمونه آن طرح بنزین اســت که به جای اینکه به خودرو تعلق پیدا کند 
به افراد داده شود. معاون امور مجلس رئیس جمهور در پاسخ به سؤالی مبنی 
بر اینکه طرح اختصاص ســهمیه بنزین به افراد از چه زمانی اجرا می شــود؟ 
گفت: بحث هایی در دولت مطرح است که در ستاد هماهنگی اقتصادی دولت 
و ستاد تنظیم بازار کار می شود و امیدواریم نتیجه خوبی داشته باشد. براساس 
گزارش تســنیم، حسینی در پاسخ به ســؤالی مبنی بر اینکه آیا اجرای این طرح 
بدون مطرح شــدن آن در لایحه بودجه امکان پذیر اســت؟ افزود: پیشنهاد های 
نمایندگان در لایحه مطرح اســت و هنوز جای جرح و تعدیل در بودجه وجود 
دارد و امسال بودجه را دو شوری کردند و قرار شد در شور اول، کلیات تصویب 
شود، بعد به کمیسیون تلفیق برود و مجدد برگردد که این در حال بررسی است. 
او همچنین در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه امکان دارد این طرح امسال اجرا 
شــود؟ گفت: به هر حال نظر نمایندگان تأمین می شــود و تعامل وجود دارد و 
تلاش می کنیم در اولین فرصت جلسه مشترکی با نمایندگان داشته باشیم تا از 
نظر آنها درخصوص ارز ترجیحی، یارانه ها و موضوع بنزین و ســوخت استفاده 
کنیم. معاون امور مجلس رئیس جمهور در پاســخ به ســؤالی مبنی بر اینکه 
چقدر دولت اصرار دارد طرح بنزین را امسال اجرا کند؟ افزود: دوستان اقتصادی 

دولت باید جزئیات این مسئله را مطرح کنند.
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جزئیات تازه درباره طرح بنزین دولت
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